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€ 1,3 5is από το Ταμείο
ΑνάκαμψηΞ Πού και neos

ΤΑΚΗΣ ΧΑΤΖΗΓΕΠΡΠΟΥ

takishg@gmail.com

Στην
Ευρώπη εξελίσσεσατ μεγάλη

ουζήτηοη για το nœs και πού
θα διατεθούν τα ποσά του ονομαζόμενου

Ταμείου Ανάκαμψε Κατ

υπάρχετ μεγάλη ζύμωση για ns δταδτκα
σίε5 διαχείριση τόσο μεγάλων ποσών
Η Kùnpos επωφελείτατ από το Ταμείο
Ανάκαμψε Tns EE με χορηγίε5 ÙTpous
€ L3 ôis θα επωφεληθεί όμω5 μόνον
αν οτ επενδύσετ5 στοχεύσουν σε μταν
ανταγωντσττκή οτκονομία στην έξυπνη
κατ βτώστμη ανάπτυξη κατ θα αφορούν
tous τομεί5 Tns npàoivns ανάπτυξα και
ms ψηφιακή5 μετάβαση As σημετώ
σουμε λοτπόν κατ αρχήν καθαρά στο

μυαλό μα5 πού πρεπετ να στοχεύουν
οτ επενδύσετ5 που θα επτχειρήσουμε
Αλλιώπκα aiAcös δεν θα ρθουν τα λεφτά

Έχω να καταθέσω δύο ιδεεχ Πρτν όμως
θεωρώ πολύ σημαντικό να πω πως είναι
λανθασμένες οι φωνές που καταγγέλλουν
ότι δήθεν αυτές οι χορηγίες θα αποτελέσουν

ένα νέο είδος μνημονίου Αυτές οι

φωνές πυροδοτούνται από έναν μάλλον
ενστικτώδη αντιευρωπαϊσμό Κατ χωρίς την

αναγκαία περίσκεψη Αν στην Κύπρο αφεθεί
η δταχείρτση αυτών των τεράσπων ποσών
στην κυβέρνηση τότε εύκολα η κυβέρνηση
Ανασταστάδη μπορεί να μετεξελιχθεί σε
καθεστώς As θυμηθούμε εδώ όπ μτλάμε
για χίλτα τρτακόστα εκατομμύρτα Εμείς
πρώτοτ θα έπρεπε να αναζητήσουμε την

αναγκαία εποπτεία Αντίθετα λοτπόν πρέ
πετ να επτμείνουμε σε εθντκή δταχείρτση
των ποσών αυτών Εδώ είνατ η πρώτη τδέα
που καταθέτω

Είνατ ανάγκη να δημτουργηθεί άμεσα

μτα εθντκή ομάδα ετδτκών η οποία
να αναλάβετ την ευθύνη κατάθεσης τδε
ών αλλά κατ ελέγχου στην υλοποίηση

Ομάδα ετδτκών πέραν από τα κόμματα με
επτστήμονες οτκονομολόγους αλλά κατ

ανθρώπους των γραμμάτων Αλλωστε
όπως είνατ γνωστό η οικονομία είνατ πολύ

σοβαρή υπόθεση για να αφεθεί μόνο στους

οτκονομολόγους Μια τέτοια επττροπή
μπορεί να είναι υπόλογη σε ανεξάρτητους
θεσμούς της Δημοκρατίας Αν αυτό είνατ
αδύνατο μπορούμε να επεξεργαστούμε
ιδέες από άλλες χώρες της Eupcünns
όπου αναπτύσσεται μεγάλη συζήτηση
για το θέμα Εν πάση περιπτώσει απ ό,π

μαθαίνω πολύ λίγα κράτη θα αφήσουν
την δταχείριση αυτών των ποσών πάνω
σης κυβερνήσεις τους Αυτή είναι η πρώτη

ιδέα που υποβάλλω Η δεύτερη ιδέα
αφορά συγκεκριμένη πρόταση επένδυσης

Χρετάζεται όμως περισσότερη ανάλυση
αλλά θα προσπαθήσω να είμαι πολύ συγκεκριμένος

και ει δυνατόν λακωνικός αφού
και στο παρελθόν ασχολήθηκα με το θέμα
δημόσια Αναφέρομαι για όσους θέλουν
να ανατρέξουν σε αρθρογραφία μου με
τίτλο Η Κορσική και εμείς που δημοσιεύτηκε

στις εφημερίδες ήδη από ns 30

Αυγούστου του 20 1 6 Υπενθύμιζα εδώ πς

λέξης κλειδιά Ανταγωνιστική έξυπνη βιώσιμη

πράσινη και ψηφιακή θα πάρουμε
τα λεφτά αν οι ιδέες ias εναρμονίζονται
με outoùs tous ôpous

θα παραθέσω άμεσα την άποψή μου
με ένα παράδειγμα Η Κορσική είναι ένα
νησί μικρότερο από την Κύπρο Είναι ένα
νησί Tns Μεσογείου ônojs και εμείς Έχει
ήλιο θάλασσα και βουνάΌπως και εμείς
Εχουμε όμως μια μεγάλη διαφορά Η Κορσική

είνατ σπαρμένη με σιδηροτροχιές Το

τρένο περνά από κάθε χωριό του νησιού
Εχουν λιγότερους νεκρούς τον χρόνο από

τροχαία δυστυχήματα και λιγότερα καυ
σαέρτα Η αστυφιλία δεν έχει καμία σχέση

με αυτό που βτώνουμε εμείς στην Κύπρο
Όμως οτ Κύπριοι βαυκαλιζόμαστε πως

εμείς δεν μπαίνουμε σε τρένα εμείς θέλουμε
τδτωττκό όχημα Όταν βέβατα πάμε στο

εξωτερτκό μπαίνουμε και σε τρένα και
σε τρόλεϊ Μας έμαθαν να λέμε έτστ όσοι
είχαν όφελος από τις πωλήσεις αυτοκτ
νήτων κατ από την δημιουργία δρόμων
Αμα δείτε από τον καιρό της ίδρυσης της

Κυπρτακής Δημοκρατίας ποια συμφέροντα

συνυπήρχαν στα γραφεία υπουργών

Συγκοινωντών κατ Οικονομικών θα καταλάβετε

Λλλοτ εκτός από υπουργοί ήταν
κατ nommés αυτοκτνήτων κατ άλλοτ ήταν
κατ κατασκευαστέ δρόμων Αν δεν ήταν

ακριβά αυτό ήταν φίλοτ κουμπάροτ ή
συγγενεί5 με τδτοκτήτε5 τέτοτων ετατρτών
Γιατί να δημτουργήσουν τρένο αφού θα

έπεφταν οτ πωλήσετ5 των αυτοκτνήτων
κατ η ττμή Tns ασφάλτου Από τότε που

θυμάμαι τον εαυτό μου να ασχολείτατ με
τα κοτνά επισκέφθηκα γτα το θέμα σχεδόν
όλου5 tous unoupyoùs Συγκοτνωνιών Πάντα

έπατρνα την ίδια απάντηση Κάποτα

μελέτη είναι στα σκαριά Μτα μελέτη που
κλείνετ τουλάχτστον είκοσι πέντε χρόνια
ζωή5 Διερωτώμαι δεν είχαμε τα λεφτά Το

ψάξαμε αρκετά Σήμερα μήπω5 το πακέτο

ανάκαμψε προάγει κάποια ευκαιρία
Η πρότασή μου μπορεί και πρέπει

να γίνει απόλυτα προσδιορισμένη Προτείνω

κατ αρχήν m δημιουργία τρένου
που να συνδέετ Λευκωσία και Λεμεσό
Χιλιάδε5 άνθρωποι πηγαινοέρχοντατ
καθημερινά ανάμεσα oris δύο πόλε Η
EE στηρίζει σε υπερθετικό βαθμό its δημό
cnes συγκοινωνίες Επιπρόσθετα στηρίζει
m μεταφορά ίων εμπορευμάτων μόνο με
τρένα και μόνον κατά m νύχτα Στη Λεμεσό
είναι το λιμάνι και η πραπεύουσα είναι
η Λευκωσία Εκατομμύρια τόνοι

εμπορευμάτων

μεταφέρονται καθημερινά με
φορτηγά ανάμεσα κυρίοκ σ awes Tis πόλη£
Όλοι υποθέτουμε με ποια επιβάρυνση των

δρόμων και με πόσους τόνους καυσαερίων
Χρειάζεται βέβατα ταυτόχρονα καλή κατ

γρήγορη μεταφορά του κόσμου από τους

σταθμούς στο σττπτ τους ή στη δουλειά τους
θαδημιουργηθοΰνχτλιάδες θέσετς εργασίαΕ
θα εξοτκονομήσετ η οικογένεια χτλτάδες

ευρώ που ξοδεύει κάθε χρόνο στη βενζίνη
και σττς καταστροφές του αυτοκινήτου Υπάρχουν

νοικοκυριά που ξοδεύουνκάθε μήνα
διακόσια ή και τρτακόστα ευρώ γτα έξοδα
μαακίνησης Μτα παλατότερη μελέτη του
ΤΕΠΑΚ γτα το θέμα που πραγματεύοματ
δεν ξέρω σε ποτά συρτάρτα κατέληξε Η
Kùnpos χρετάζετατ αυτό το έργο
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Η ΕΥ Κύπρου και το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο
Κύπρου υπογράφουν πρωτόκολλο συνεργασία5
Η ΕΥ Κύπρου και το Τεχνολογικό

Πανεπιστήμιο
Κύπρου υπέγραψαν πρωτόκολλο

συνεργασία5 τη Δευτέρα
6 Ιουλίου στην Λεμεσό με
σκοπό την παροχή κατ ανταλλαγή

τεχνογνωσία5 σε θέματα
κοτνού ενδταφεροντο5 Το

πρωτόκολλο συνυπέγραψαν
ο Χαράλαμπο5 Κωνσταντίνου

Συνεταίρο5 κατ Επτκεφαλή5
Συμβουλευτικών Υττηρεστών
ms ΕΥ Κύπρου κατ ο Καθηγητή5 Παναγτώτη5 Ζαφείρη EtpûTavns του Τεχνολογικού
Πανεπτστημίου Κύπρου Η συμφωνία καλύπτετ ένα ευρύ φάσμα δραστηριοτήτων
οτ κυρτότερε5 από tts οποίε5 αφορούν kotvés πολτττσττκε5 επτστημοντκε5 εκπατδευ
TTKés εκδηλώσετ5 κατ δραστηρτότητε συμβουλευττκε5 επτστημοντκε5 υπηρεσίε5
κατάρττση κατ υποβολή προτάσεων γτα κοτνή συμμετοχή σε ερευνηττκά κατ ανα
πτυξτακά προγράμματα muxTaKés κατ μεταπτυχτακε5 δτατρτβε5 κατ εργασίε5 στο
πλαίστο μαθημάτων Προβλεπετ ειτίσ την τοποθέτηση φοττητών σε εργαστακού
xcbpous πρακττκή άσκηση χορήγηση υποτροφτών με τη μορφή κάλυψα δτδάκτρων
σε μεταπτυχτακού poumés ή/κατ χρηματτκών βραβείων σε ponmés του Τμήματο
Εμπορίου Χρηματοοτκονομτκών κατ Ναυττλία5
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UnitedAgainstCoronavirus
StrongerTogether

ΓΝΩΜΗ

€1,3 δισ από το Ταμείο Ανάκαμψης Που και πώς

y® Του Τάκη
Χατζηγεωργίου

y την Ευρώπη εξελίσσεσαι μεγάλη συζήτηση
για το πώς και πού θα διατεθούν τα ποσά
του ονομαζόμενου Ταμείου Ανάκαμψης
και υπάρχει μεγάλη ζύμωση για τις διαδικασίες

διαχείρισης τόσο μεγάλων ποσών Η Κύπρος
επωφελείται από το Ταμείο Ανάκαμψης της EE με

χορηγίες ύψους €1,3 δισ Θα επωφεληθεί

όμως μόνο αν οι επενδύ
Είναι ανάγκη να σεις στοχεύσουν σε μια ανταγωνι
δημιουργηθεί στική οικονομία στην έξυπνη και
άμεσα μια Βιώσιμη ανάπτυξη και θα αφο
εθνική ομάδα ρούν στους τομείς της πράσινης
ειδικών η οποία ανάπτυξης και της ψηφιακής μένα

αναλάβει την τάΒασης Ας σημειώσουμε λοιπόν
ευθύνη κατ αρχάς καθαρά στο μυαλό μας
κατάθεσης πού πρέπει να στοχεύουν οι επεν
ιδεών αλλά και δύσεις που θα επιχειρήσουμε
ελέγχου στην Αλλιώς απλά δεν θα έρθουν τα
υλοποίηση λεφτά

Έχω να καταθέσω δύο ιδέες

Πριν όμως θεωρώ πολύ σημαντικό

να πω πως είναι λανθασμένες οι φωνές που

καταγγέλλουν ότι δήθεν αυτές οι χορηγίες θα αποτελέσουν

ένα νέο είδος μνημονίου Αυτές οι φωνές
πυροδοτούνται από έναν μάλλον ενστικτώδη αντιευρωπαϊσμό

Και χωρίς την αναγκαία περίσκεψη
Αν στην Κύπρο αφεθεί η διαχείριση αυτών των τεράστιων

ποσών στην Κυβέρνηση τότε εύκολα η
Κυβέρνηση Αναστασιάδη μπορεί να μετεξελιχθεί

σε καθεστώς Ας θυμηθούμε εδώ ότι μιλάμε για
1.300 εκατομμύρια Εμείς πρώτοι θα έπρεπε να αναζητήσουμε

την αναγκαία εποπτεία Αντίθετα λοιπόν
πρέπει να επιμείνουμε σε εθνική διαχείριση των
ποσών αυτών

Εδώ είναι η πρώτη ιδέα που καταθέτω Είναι

ανάγκη να δημιουργηθεί άμεσα μια εθνική
ομάδα ειδικών η οποία να αναλάβει την ευθύνη
κατάθεσης ιδεών αλλά και ελέγχου στην υλοποίηση

Ομάδα ειδικών πέρα από τα κόμματα με
επιστήμονες οικονομολόγους αλλά και ανθρώπους

των γραμμάτων Αλλωστε όπως είναι γνωστό

η οικονομία είναι πολύ σοβαρή υπόθεση για
να αφεθεί μόνο στους οικονομολόγους Μια τέτοια

επιτροπή μπορεί να είναι υπόλογη σε ανεξάρτητους

θεσμούς της Δημοκρατίας Αν αυτό είναι
αδύνατο μπορούμε να επεξεργαστούμε ιδέες από

άλλες χώρες της Ευρώπης όπου αναπτύσσεται
μεγάλη συζήτηση για το θέμα Εν πάση περιπτώσει

απ ό,τι μαθαίνω πολύ λίγα κράτη θα αφήσουν

τη διαχείριση αυτών των ποσών στις Κυβερνήσεις

τους
Η δεύτερη ιδέα αφορά συγκεκριμένη πρόταση

επένδυσης Χραάζεται όμως περισσότερη ανάλυση

αλλά θα προσπαθήσω να είμαι πολύ συγκεκριμένος

και α δυνατόν λακωνικός αφού και στο

παρελθόν ασχολήθηκα με το θέμα δημόσια Υπενθυμίζω

εδώ τις λέξεις-κλειδιά Ανταγωνιστική έξυπνη

βιώσιμη πράσινη και ψηφιακή Θα πάρουμε
τα λεφτά αν οι ιδέες μας εναρμονίζονται με αυτούς
τους όρους Θα παραθέσω άμεσα την άποψή μου
με ένα παράδειγμα

Η Κορσική είναι ένα νησί μικρότερο από την
Κύπρο Είναι ένα νησί της Μεσογείου όπως και
εμείς Έχει ήλιο θάλασσα και βουνά Όπως και

εμείς Έχουμε όμως μια μεγάλη διαφορά Η Κορσική
είναι σπαρμένη με σιδηροτροχιές Το τρένο περνά

από κάθε χωριό του νησιού Έχουν λιγότερους
νεκρούς τον χρόνο από τροχαία δυστυχήματα και
λιγότερα καυσαέρια Η αστυφιλία δεν έχει καμία
σχέση με αυτό που βιώνουμε εμείς στην Κύπρο
Όμως οι Κύπριοι βαυκαλιζόμαστε πως εμείς δεν
μπαίνουμε σε τρένα εμείς θέλουμε ιδιωπκό όχημα
Όταν Βέβαια πάμε στο εξωτερικό μπαίνουμε και σε

τρένα και σε τρόλεϊ Μας έμαθαν να λέμε έτσι όσοι
είχαν όφελος από τις πωλήσεις αυτοκινήτων και
από τη δημιουργία δρόμων

Αμα δείτε από τον καιρό της ίδρυσης της Κυπριακής

Δημοκρατίας ποια συμφέροντα συνυπήρχαν
στα γραφεία υπουργών Συγκοινωνιών και Οικονομικών

θα καταλάβετε Αλλοι εκτός από υπουργοί
ήταν και πωλητές αυτοκινήτων και άλλοι ήταν

και κατασκευαστές δρόμων Αν δεν ήταν ακριβώς
αυτό ήταν φίλοι κουμπάροι ή συγγενείς με ιδιοκτήτες

τέτοιων εταιρειών Γιατί να δημιουργήσουν
τρένο αφού θα έπεφταν οι πωλήσεις των αυτοκινήτων

και η τιμή της ασφάλτου
Από τότε που θυμάμαι τον εαυτό μου να

ασχολείται με τα κοινά επισκέφθηκα για το θέμα
σχεδόν όλους τους υπουργούς Συγκοινωνιών Πάντα

έπαιρνα την ίδια απάντηση Κάποια μελέτη είναι
στα σκαριά Μια μελέτη που κλείνει τουλάχιστον 25

χρόνια ζωής Διερωτώμαι δεν είχαμε τα λεφτά Το

ψάξαμε αρκετά Σήμερα μήπως το πακέτο ανάκαμψης

προάγει κάποια ευκαιρία
Η πρότασή μου μπορεί και πρέπει να γίνει

απόλυτα προσδιορισμένη Προτείνω κατ αρχήν τη
δημιουργία τρένου που να συνδέει Λευκωσία και
Λεμεσό Χιλιάδες άνθρωποι πηγαινοέρχονται καθημερινά

ανάμεσα στις δυο πόλεις Η EE στηρίζει

σε υπερθετικό βαθμό τις δημόσιες συγκοινωνίες
Επιπρόσθετα στηρίζει τη μεταφορά των εμπορευμάτων

μόνο με τρένα και μόνο κατά τη διάρκεια της
νύχτας Στη Λεμεσό είναι το λιμάνι και η πρωτεύουσα

είναι η Λευκωσία Εκατομμύρια τόνοι εμπορευμάτων

μεταφέρονται καθημερινά με φορτηγά
ανάμεσα κυρίως σ αυτές τις πόλεις Όλοι υποθέτουμε

με ποια επιβάρυνση των δρόμων και με πόσους

τόνους καυσαερίων Χρειάζεται βέβαια ταυτόχρονα

καλή και γρήγορη μεταφορά του κόσμου από

τους σταθμούς στο σπίτι τους ή στη δουλειά τους

Θα δημιουργηθούν χιλιάδες θέσεις εργασίας Μια
οικογένεια θα μπορεί να εξοικονομήσει χιλιάδες
ευρώ που ξοδεύει κάθε χρόνο σε Βενζίνη και σε
καταστροφές του αυτοκινήτου Υπάρχουν νοικοκυριά

που ξοδεύουν κάθε μήνα 200 ή και 300 ευρώ
για έξοδα μετακίνησης

Μια παλαιότερη μελέτη του ΤΕΠΑΚ για το
θέμα που πραγματεύομαι δεν ξέρω σε ποια συρτάρια

κατέληξε Η Κύπρος χρειάζεται αυτό το έργο

Τέως ευρωβουλευτής
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ΑΡΘΡΟ Του ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΥ Α ΠΡΩΤΟΠΑΠΑ

25 χρόνια Ιντερνετ στην Κύπρο
Κλείνουν

25 χρόνια από τη λειτουργία

ras πρώτηε υπηρε
aias ιντερνετ στην Κύπρο

Μέχρι τότε δεν υπήρχε στην Κύπρο
υπηρεσία ιντερνετ και οι πολίτεε
βρίσκονταν σε πολύ μειονεκτική
θέση έναντι των άλλων πολιτών ras
Ευρώπηε Σημειώνεται ότι στο Ηνωμένο

Βασίλειο είχε ξεκινήσει εμπορικά

η υπηρεσία ιντερνετ από τον
Μάρτιο του 1992 και στην Ελλάδα
το 1993 Το 1995 βρίσκει την Κύπρο
και το Ιράν να είναι οι μόνεε χώρεε
που δεν υπήρχε καθόλου υπηρεσία
ιντερνετ

Από το τέλοβ του 1994 άρχισαν
να πυκνώνουν οι cpcovés διαμαρτυ
pias και διοργανώνονταν συζητήσει
με θέμα την επίσπευση ras εισα
γωγήβ του ιντερνετ στην Κύπρο
Μετά από πιέσειβ των πολιτών η
CYTA κατέθεσε την άνοιξη του 1995
στη Βουλή διατίμηση για το τέλοε
npöaßaans στο ιντερνετ το οποίο
ήταν 20 cpopés πιο ακριβό από το
τέλοε ras απλήβ τηλεφωνίαβ ζη
τώνταβ η πρόσβαση στο ιντερνετ
να χρεώνεται 5 σεντ το λεπτό

Δηλαδή évas συνδρομητή αν
ήταν συνδεδεμένοβ στο ιντερνετ
για μια ώρα την ημέρα θα κατέβαλλε
στη CYTA 90 λίρεβ τον μήνα τηλεπικοινωνιακό

τέλοε και στον αντίστοιχο

πάροχο ιντερνετ 10 με 20
λίρεβ μηνιαία συνδρομή αφού τότε

Σήμερα είκοσι πέντε
χρόνια μετά η Κύπρος
βρίσκεται στην ίδια μειονεκτική

θέση κατέχοντας

μια από τις τελευταίες
θέσεις στην EE στη

ψηφιακή οικονομία πολύ

ακριβή και αργή υπηρεσία

ιντερνετ
η σύνδεση γινόταν με αναλογικέε
τηλεφωνικέβ γραμμέβ με χρήση μόν
τεμ Η CYTA εξήγησε ότι τα ακριβά
αυτά τέλη npöaßaans θα αντιστάθμιζαν

την απώλεια εσόδων από Tis
άλλεε υπηρεσίεε φαξ TELEX και
Χ.25 καθιστώνταε την Κύπρο cos τη
μόνη χώρα στον κόσμο που θα είχε
εικοσαπλάσιο τέλο πρόσβασηβ στο
ιντερνετ και αυτό θα είχε cos αποτέλεσμα

να μη διαδοθεί η καινοτόμα
αυτή υπηρεσία oris λαϊκέε μάζεε
και να παραμείνει μια ακριβή υπηρεσία

μόνο για Tis επιχειρήσει Το
χειρότερο από όλα ήταν η παντελήε
έλλειψη κυπριακήβ napouolas στον
κυβερνοχώρο Αν έψαχνε κάποιοβ
στο Yahoo γιατί τότε Google δεν
υπήρχε στο λήμμα Cyprus θα έβρισκε

μόνο πληροφορίεβ για τα κατε¬

χόμενα και τη φωτογραφία του κατοχικού

ηγέτη Ραούφ Ντενκτά5 να
φιγουράρει στη θέση του Προέδρου

Η μόνη κυπριακή παρουσία στο
ιντερνετ ήτανη ιστοσελίδα δύο φοιτητών

του MIT του Γιώργου Ζαχαρία
σημερινού President στην ΚΑΥΑΚ
και του Παναγιώτη Ζαφείρη σημερινού

πρύτανη του ΤΕΠΑΚ
Παρακολουθώνταβ από μακριά

την κατάσταση και éxovros εμπειρία
για την παντοδυναμία του Συστή
ματοβ στην Κύπρο θεώρησα ότι
έπρεπε να γίνει μια επανάσταση για
να εξαναγκαστεί η CYTA να προσφέρει

το ιντερνετ στην Κοινωνία
των Πολιτών ins Κύπρου σε προσιτέε
τιμέ Αφού συμφωνήσαμε με τη

J
Hellas On Line για την πρώτη σταθερή

σύνδεση με το ιντερνετ cms
14 Ιουλίου ο τότε αρχιεπίσκοποβ
Κύπρου ενέκρινε τη δαπάνη για την
κάλυψη του kôotous προμήθειαε
του πρώτου δικτυακού εξοπλισμού
και ras ευθείαβ σύνδεσε με την
Ελλάδα

Έφερα παράνομα μέσα στη
βαλίτσα μου τον πρώτο δικτυακό
εξοπλισμό δηλαδή χωρίε την εξασφάλιση

ras νενομισμένη5 έγκριση
από τη CYTA και κανόνισα με τον
ΟΤΕ τη γρήγορη εγκατάσταση ras
ευθείαε γραμμήδ ons εγκαταστάσειβ
του ΛΟΓΟΥ Συνδέσαμε με το router
32 τηλεφωνικέβ γραμμέβ που ήταν
εγκατεστημένεβ στο ΛΟΓΟ για τη

λεψηφοφορίεβ και ox\s 31 Αυγούστου
1995 εξήγγειλα την υπηρεσία

ιντερνετ με τέλοε πρόσβαση τοπι
kûs τηλεφωνίαβ και όχι με την απαγορευτική

εικοσαπλάσια χρέωση
που σκόπευε να επιβάλει η CYTA

Τόση ήταν η ζήτηση ras véas
υπηρεσίαε που την 1η Σεπτεμβρίου
1995 οι δρόμοι γύρω από το κτίριο
του ΛΟΓΟΥ είχαν γεμίσει από δε
κάδεβ αυτοκίνητα ενδιαφερομένων
που ήθελαν να εγγραφούν στη νέα
αυτή υπηρεσία

Με την ανακοίνωση ras υπηρε
aias ιντερνετ το Σύστημα ras Κύπρου

πιάστηκε στον ύπνο και από
Tis αντιδράσει μπορεί Kânoios να
καταλάβει πολλά Υπήρχαν δηλώσει
από τον τότε πρόεδρο και τον τότε
γενικό διευθυντή ras CYTA ότι η εισαγωγή

του ιντερνετ από το ΛΟΓΟ
ήταν βόμβα στα θεμέλια ras CYTA
και ότι υπήρχε κίνδυνοε πτώχευσήε
ras Μέλη του Δ.Σ ras CYTA επισκέπτονταν

τον τότε αρχιεπίσκοπο
και του έλεγαν ότι η CYTA θα πτωχεύσει

και ότι θα αδυνατεί από την
πτώχευση να προσφέρει Tis υπηρε
σίε5 ras στην Εθνική Φρουρά Τα
Ταχυδρομεία διαμαρτυρήθηκανγιατί
θα έχαναν έσοδα από τη διακίνηση
ras αλληλογραφία5 λόγω ras εισα
γωγή5 του ηλεκτρονικού ταχυδρομείου

Οι διάφοροι οικονομολόγοι
έλεγαν στον τότε αρχιεπίσκοπο ότι

το ιντερνετ είναι μια παγκόσμια φούσκα

και ότι με την προώθηση ras
υπηρεσίαβ θα πτωχεύσει η Αρχιεπισκοπή

και πολλά άλλα
Η CYTA έκοψε τελικά Tis τηλε

φωνικέε γραμμέε πρόσβασηε και
αυτή η ενέργειά ras προκάλεσε πολ
λαπλέβ αντιδράσει από tous πολίτεε
και την τότε κυβέρνηση με αποτέλεσμα

μετά από μερικέ5 μέρεβ να
υπαναχωρήσει ατάκτω5 καινα αποκαταστήσει

την πρόσβαση των συνδρομητών

στον κόμβο του ΛΟΓΟ
ΔΠ<ΥΟΥ και να προχωρήσει κανονικά
η εξάπλωση του ιντερνετ στην Κύπρο

όπωε σε κάθε άλλη χώρα
Σήμερα είκοσι πέντε χρόνια μετά

η Κύπροε βρίσκεται στην ίδια μειονεκτική

θέση κατέχονταε μία από
Tis τελευταίεε θέσειε στην Ε.Ε στην
ψηφιακή οικονομία πολύ ακριβή
και αργή υπηρεσία ιντερνετ Αυτό
άλλωστε δήλωσε πρόσφατα και ο
véos υφυπουργόε Ερευναβ Καινο
τομία5 και Ψηφιακήε Πολιτική5 ras
Κύπρου Το Σύστημα συνεχίζει
φαίνεται να παραμένει πολύ δυνατό
και θα χρειαστεί φαίνεται μια νέα
επανάσταση αφού αδυνατεί από μόνο

του να προχωρήσει μπροστά για
το καλό των πολιτών ras xcopas

0 κ Χριστόδουλος Α Πρωτοπαπάς
είναι ανώτερος εκτελεστικός
διευθυντής HELLAS SAT
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1,3 δις από το Ταμείο Ανάκαμψης Πού και πώς
Στην Ευρώπη είναι σε εξέλιξη μεγάλη συζήτηση

για το πώς και το πού θα διατεθούν τα ποσά του
ονομαζόμενου Ταμείου Ανάκαμψης Και υπάρχει
μεγάλη ζύμωση για τις διαδικασίες διαχείρισης τόσο

μεγάλων ποσών Η Κύπρος επωφελείται από το
Ταμείο Ανάκαμψης της EE με χορηγίες ύψους 1,3
δισ ευρώ Θα επωφεληθεί όμως μόνο αν οι επεν¬

δύσεις στοχεύσουν σε μια
ανταγωνιστική οικονομία
στην έξυπνη και βιώσιμη ανάπτυξη

και θα αφορούν τους
τομείς της πράσινης ανάπτυξης

και της ψηφιακής μετάβασης

Ας σημειώσουμε λοιπόν

κατ αρχάς καθαρά στο
7ου μυαλό μας πού πρέπει να στο
TqK„ χεύουν οι επενδύσεις που θα

Χατ£ηγεωργίου επιχειρήσουμε να κάνουμε
—I Αλλιώτικα απλά δεν θα έρθουν

τα λεφτά Έχω να καταθέσω δύο ιδέες Πριν όμως
θεωρώ πολύ σημαντικό να πω πως είναι λανθασμένες

οι φωνές που καταγγέλλουν ότι δήθεν αυτές
οι χορηγίες θα αποτελέσουν ένα νέο είδος μνημονίου

Αυτές οι φωνές πυροδοτούνται από έναν μάλλον

ενστικτώδη αντιευρωπαϊσμό Και χωρίς την
αναγκαία περίσκεψη Αν στην Κύπρο αφεθεί η διαχείριση

αυτών των τεράστιων ποσών στην κυβέρνηση

τότε εύκολα η κυβέρνηση Αναστασιάδη μπορεί
να μετεξελιχθεί σε καθεστώς Ας θυμηθούμε εδώ

ότι μιλάμε για χίλια τρακόσια εκατομμύρια Εμείς
πρώτοι θα έπρεπε να αναζητήσουμε την αναγκαία

εποπτεία Αντίθετα λοιπόν πρέπει να επιμείνουμε
σε εθνική διαχείριση των ποσών αυτών

Η πρώτη ιδέα
Εδώ είναι η πρώτη ιδέα που καταθέτω Είναι ανάγκη

να δημιουργηθεί άμεσα μια εθνική ομάδα ειδικών

η οποία να αναλάβει την ευθύνη κατάθεσης

ιδεών αλλά και ελέγχου στην υλοποίηση Ομάδα
ειδικών πέρα από τα κόμματα με επιστήμονες

οικονομολόγους αλλά και ανθρώπους των
γραμμάτων Αλλωστε όπως είναι γνωστό η οικονομία

είναι πολύ σοβαρή υπόθεση για να αφεθεί μόνο

στους οικονομολόγους Μια τέτοια επιτροπή
μπορεί να είναι υπόλογη σε ανεξάρτητους θεσμούς
της Δημοκρατίας Αν αυτό είναι αδύνατο μπορούμε

να επεξεργαστούμε ιδέες από άλλες χώρες της
Ευρώπης όπου αναπτύσσεται μεγάλη συζήτηση για
το θέμα Εν πάση περιπτώσει απ ό,τι μαθαίνω πολύ

λίγα κράτη θα αφήσουν τη διαχείριση αυτών
των ποσών στις κυβερνήσεις τους Αυτή είναι η
πρώτη ιδέα που υποβάλλω

Η δεύτερη ιδέα
Η δεύτερη ιδέα αφορά συγκεκριμένη πρόταση

επένδυσης Χρειάζεται όμως περισσότερη ανάλυση
αλλά θα προσπαθήσω να είμαι πολύ συγκεκριμένος
και ει δυνατόν λακωνικός αφού και στο παρελθόν
ασχολήθηκα με το θέμα δημόσια Αναφέρομαι για
όσους θέλουν να ανατρέξουν σε αρθρογραφία μου
με τίτλο Η Κορσική και εμείς που δημοσιεύτηκε
στις εφημερίδες ήδη από πς 30 Αυγούστου του 2016

Υπενθυμίζω εδώ τις λέξεις κλειδιά Ανταγωνιστική
έξυπνη βιώσιμη πράσινη και ψηφιακή Θα πάρουμε

τα λεφτά αν οι ιδέες μας εναρμονίζονται με αυτούς
τους όρους Θα παραθέσω άμεσα την άποψή μου με
ένα παράδειγμα Η Κορσική είναι ένα νησί μικρότερο

από την Κύπρο Είναι ένα νησί της Μεσογείου
όπως και εμείς Έχει ήλιο θάλασσα και βουνά Οπως
και εμείς Έχουμε όμως μια μεγάλη διαφορά Η Κορσική

είναι σπαρμένη με σιδηροτροχιές Το τρένο
περνά από κάθε χωριό του νησιού Έχουν λιγότερους

νεκρούς τον χρόνο από τροχαία δυστυχήματα
και λιγότερα καυσαέρια Η αστυφιλία δεν έχει καμία

σχέση με αυτό που βιώνουμε εμείς στην Κύπρο
Όμως οι Κύπριοι βαυκαλιζόμαστε πως εμείς δεν
μπαίνουμε σε τρένα εμείς θέλουμε ιδιωτικό όχημα
Οταν βέβαια πάμε στο εξωτερικό μπαίνουμε και σε
τρένα και σε τρόλεϊ Μας έμαθαν να λέμε έτσι όσοι
είχαν όφελος από τις πωλήσεις αυτοκινήτων και
από τη δημιουργία δρόμων

Αμα δείτε από τον καιρό της ίδρυσης της Κυπριακής

Δημοκρατίας ποια συμφέροντα συνυπήρχαν
στα γραφεία υπουργών Συγκοινωνιών και Οικονομικών

θα καταλάβετε Αλλοι εκτός από υπουργοί

ήταν και πωλητές αυτοκινήτων και άλλοι ήταν
και κατασκευαστές δρόμων Αν δεν ήταν ακριβώς
αυτό ήταν φίλοι κουμπάροι ή συγγενείς με ιδιοκτήτες

τέτοιων εταιρειών Γιατί να δημιουργήσουν
τρένο αφού θα έπεφταν οι πωλήσεις των αυτοκινήτων

και η τιμή της ασφάλτου
Από τότε που θυμάμαι τον εαυτό μου να ασχολείται

με τα κοινά επισκέφθηκα για το θέμα σχεδόν

όλους τους υπουργούς Συγκοινωνιών Πάντα έπαιρνα
την ίδια απάντηση Κάποια μελέτη είναι στα σκαριά

Μια μελέτη που κλείνει τουλάχιστον 25 χρόνια
ζωής Διερωτώμαι δεν είχαμε τα λεφτά Το ψάξαμε
αρκετά Σήμερα μήπως το πακέτο ανάκαμψης προάγει

κάποια ευκαιρία
Η πρότασή μου μπορεί και πρέπει να γίνει απόλυτα

προσδιορισμένη Προτείνω κατ αρχάς τη δημιουργία

τρένου που να συνδέει Λευκωσία και Λεμεσό

Χιλιάδες άνθρωποι πηγαινοέρχονται καθημερινά
ανάμεσα στις δυο πόλεις Η EE στηρίζει σε υπερθετικό

βαθμό τις δημόσιες συγκοινωνίες Επιπρόσθετα

στηρίζει τη μεταφορά των εμπορευμάτων μόνο

με τρένα και μόνο κατά τη νύχτα Στη Λεμεσό είναι

το λιμάνι και η πρωτεύουσα είναι η Λευκωσία
Εκατομμύρια τόνοι εμπορεύματα μεταφέρονται καθημερινά

με φορτηγά ανάμεσα κυρίως σε αυτές τις πόλεις

Όλοι υποθέτουμε με ποια επιβάρυνση των δρόμων

και με πόσους τόνους καυσαέρια Χρειάζεται
βέβαια ταυτόχρονα καλή και γρήγορη μεταφορά του
κόσμου από τους σταθμούς στο σπίτι τους ή στη δουλειά

τους Θα δημιουργηθούν χιλιάδες θέσεις εργασίας

Θα εξοικονομήσει η οικογένεια χιλιάδες ευρώ
που ξοδεύει κάθε χρόνο στη βενζίνη και στη φθορά
του αυτοκινήτου Υπάρχουν νοικοκυριά που ξοδεύουν
κάθε μήνα διακόσια ή και τριακόσια ευρώ για έξοδα
μετακίνησης Μια παλαιότερη μελέτη του ΤΕΠΑΚ για
το θέμα που πραγματεύομαι δεν ξέρω σε ποια συρτάρια

κατέληξε Η Κύπρος χρειάζεται αυτό το έργο
•Πρώην ευρωβουλευτή 2009-2019

tafciôhgsgmaii com
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36 ΚΥΡΙΑΚΗ 30 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2020 ΡΕΠΟΡΤΑΖ Κυριακάτικη
ΧΑΡΑΥΓΗ

Εγκαταστάσεκ ζωικών αποβλήτων
xcopis πολεοδομικέ Aims

Ανυπόφορη η κατάσταση στο Κέντρο Φιλοξενίας Προσφυγών Κοφίνου
Του

Κωστή Πιτσιλλούδη

Σε δημόσια ακρόαση που διεξήχθη
στις 21 Ιουλίου στην αίθουσα Πολλαπλής

Χρήσης του Τμήματος Γεωργίας με
θέμα την εξέταση χορήγησης άδειας βιομηχανικών

εκπομπών στην εταιρεία Α.Τ.Ι
Enviroindustrials Ltd για την εγκατάσταση

επεξεργασίας ζωικών υποπροϊόντων
στην Κοφίνου διαφάνηκε ότι η εν λόγω
εταιρεία δεν κατέχει την απαιτούμενη πολεοδομική

άδεια
Στην ακρόαση τέθηκαν τα πολύ σοβαρά

προβλήματα που πηγάζουν από τη μη τήρηση
των τεχνικών προδιαγραφών που έπρεπε
να πληρούνται από το ξεκίνημα των

εργασιών

της εταιρείας Σημειώνεται ότι η τελική

απόφαση για παραχώρηση πολεοδομικής
άδειας στην εν λόγω εταιρεία θα ανακοινωθεί

εντός του φθινοπώρου καθώς τον
Σεπτέμβριο θα συσταθεί ειδική επιτροπή
η οποία θα εξετάσει όλες τις παραμέτρους
και απόψεις που κατατέθηκαν Αναμένεται
να ετοιμαστούν συγκεκριμένοι όροι εντολής

για την Επιτροπή η οποία θα συγκεντρώσει

όλη την αλληλογραφία που υπάρχει
σε σχέση με το εργοστάσιο καθώς και

τις θέσεις και απόψεις τόσο της συγκεκριμένης

εταιρείας όσο και όλων των επηρεαζόμενων

πλευρών

Πρόβλημα δυσοσμίας και
ερωτηματικά για τις επιπτώσεις
στην υγεία των κατοίκων θέτουν οι
τρεις κοινοτάρχες

Στην παρούσα φάση η κατάσταση έχει
βελτιωθεί όμως το πρόβλημα της δυσοσμίας

συνεχίζει να υπάρχει και αφορά όλους
τους διαμένοντες της Κοφίνου αλλά κυρίως

τους αιτούντες που βρίσκονται στο Κέντρο

Φιλοξενίας Προσφύγων ανέφερε στη
Χαραυγή η κοινοτάρχης Κοφίνου Δέσπω

Χαραλάμπους
Τόνισε ότι η οχληρία και η δυσοσμία που

προέρχεται από τις εγκαταστάσεις των τριών

εργοστασίων της εταιρείας έχει αλλάξει
τις ζωές των κατοίκων και των εργαζομένων

στη γύρω περιοχή
Δεν γίνεται εν έτει 2020 τόνισε η Δέσπω

Χαραλάμπους να υπάρχει αυτή η δυσοσμία

της οποίας δεν γνωρίζουμε ακριβώς

τις επιπτώσεις που μπορεί να προκαλεί
στην υγεία και αυτό είναι ιδιαίτερα ανησυχητικό

Ελπίζουμε ότι στο άμεσο μέλλον η
εταιρεία να προβεί σε όλες τις απαιτούμενες
διευθετήσεις ούτως ώστε να επιλυθεί αυτό
το πρόβλημα που αντιμετωπίζουμε ως κοινότητα

εδώ και κάποια χρόνια πρόσθεσε η
κα Χαραλάμπους

Σε τοποθέτησή τους στη δημόσια ακρόαση

οι κοινοτάρχες Μενόγιας και Αγγλισί
δων Σωτήρης Ανδρέου και Σταύρος Νικολάου

αντίστοιχα χαιρέτισαν τις βελτιώσεις
που έχουν γίνει από την εταιρεία έχοντας
ως αποτέλεσμα την ελάττωση της δυσοσμίας

Παράλληλα όμως έκαναν έκκληση
προς την εταιρεία όπως προχωρήσει στην
τοποθέτηση ειδικών φίλτρων ικανών να
εκμηδενίσουν τις δυσάρεστες οσμές

Συμπεράσματα μελέτης του ΤΕΠΑΚ
Ο διευθυντής του Κέντρου Φιλοξενίας

Προσφύγων Κοφίνου Ανδρέας Βαρνάβα
σε τοποθέτησή του ανέφερε ότι συγκεκριμένες

τεχνικές προδιαγραφές θα έπρεπε να
είχαν εφαρμοστεί πριν την έναρξη της λει

Συστήνεται ειδική επιτροπή τον
Σεπτέμβριο και ανακοινώνονται

αποφάσεις εντός φθινοπώρου

τουργίας του εργοστασίου Τα προβλήματα
της δυσοσμίας και της οχληρίας τα βιώνουμε

επί καθημερινής βάσεως τόσο εμείς
οι εργαζόμενοι στο Κέντρο όσο και οι αιτούντες

όπου μεταξύ άλλων διαμένουν παιδιά
και έγκυες γυναίκες

Υπενθυμίζεται ότι το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο

Κύπρου εκπόνησε τον περασμένο
χρόνο σχετική μελέτη για τις επιπτώσεις

που προκαλούνται από τη λειτουργία της
εν λόγω εγκατάστασης

Συγκεκριμένα στα τελικά συμπεράσματα
της μελέτης υπογραμμίζεται μεταξύ άλλων

ότι το αίσθημα δυσοσμίας στην περιοχή

φαίνεται να οφείλεται σε συγκεκριμένες
ενώσεις ζωικής προέλευσης οι οποίες

πιθανότατα προέρχονται από τις διεργασίες

επεξεργασίας ζωικών αποβλήτων που
πραγματοποιούνται στην περιοχή Κατά
την περίοδο που παρατηρήθηκε αισθητή
δυσοσμία στους χώρους ανιχνεύθηκαν σημαντικές

συγκεντρώσεις πτητικών οργανικών
ενώσεων που κατατάσσονται ως επικίνδυνες

ή και δύσοσμες τόσο εντός του
περιφραγμένου χώρου στο Κέντρο Υποδο¬

χής και Φιλοξενίας αιτητών ασύλου στην
Κοφίνου όσο και πλησίον των εργοστασίων

επεξεργασίας αποβλήτων που βρίσκονται
στην περιοχή

Η μελέτη προσθέτει ότι έχουν τακτοποιηθεί

ενώσεις ανθρωπογενούς κυρίως βιομηχανικής

προελεύσεως που θεωρούνται
τοξικές όπως θειούχες ενώσεις ορισμένες
ορμόνες και τα παράγωγά τους καθώς και
αρωματικοί υδρογονάνθρακες επισημαίνοντας

παράλληλα ότι οι συγκεντρώσεις των
ενώσεων αυτών θα έπρεπε να ήταν μηδενικές

Μ Παφίτη Οι πρακτικές
των εργοστασίων προσκρούουν
στον περί Μόλυνσης Νερού Νόμο

Η Μαριάννα Παφίτη ακτιβίστρια και
εθελόντρια του Σχολείου της Κυριακής
στην Κοφίνου σε δηλώσεις της στη Χ
ανέφερε ότι τα ευρήματα της μελέτης που
εκπονήθηκε από επιστημονική ομάδα του
ΤΕΠΑΚ για τους ρύπους που παράγουν τα
εργοστάσια αντιβαίνουν τις διατάξεις δύο
ποινικών κωδίκων που ρυθμίζουν την έννομη

λειτουργία τους κράτους
Σύμφωνα με την κα Παφίτη οι πρακτικές

των εργοστασίων προσκρούουν στον
περί Μόλυνσης Νερού Νόμο ο οποίος υπογραμμίζει

ότι όποιος εκούσια αλλοιώνει ή

μολύνει το νερό δημόσιας πηγής ή υδατο
δεξαμενής έτσι ώστε αυτό να γίνεται λιγότερο

κατάλληλο για τη συνηθισμένη του
χρήση είναι ένοχος πλημμελήματος καθώς

επίσης και στον περί Μόλυνσης της
Ατμόσφαιρας Νόμο όπου αναφέρει ότι
όποιος εκούσια μολύνει την ατμόσφαιρα

σε οποιοδήποτε χώρο έτσι ώστε αυτή να γίνεται

επιβλαβής στην υγεία προσώπων που
κατοικούν ή διεξάγουν εργασία στη γειτονική

περιοχή ή που χρησιμοποιούν δημόσια

διάβαση είναι ένοχος πλημμελήματος

Έκθεση και από
την Επίτροπο Διοικήσεως

Η κα Παφίτη ανέφερε επίσης ότι το πρόβλημα

της έντονης οχληρίας και δυσωδί
ας λόγω καύσης και επεξεργασίας ζωικών
αποβλήτων από εργοστάσια στην Κοφίνου
καταγράφει σε έκθεσή της και η Επίτροπος
Διοικήσεως Μαρία Στυλιανού-Λοττίδη η
οποία είναι και Επίτροπος Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων

και ο λόγος της έχει διπλή βαρύτητα

Η Επίτροπος ζήτησε την άμεση επίλυση

του προβλήματος με την εμπλοκή και
το συντονισμό όλων των αρμόδιων Αρχών
και τώρα βρισκόμαστε στο περίμενε κατέληξε

Δαπανήθηκαν πολλά
χρήματα για βελτιώσεις

Από την πλευρά του εκπρόσωπος της
εταιρείας αντέκρουσε όλες τις κατηγορίες
δηλώνοντας ότι βρίσκονται καθημερινά σε

επιφυλακή εργαζόμενοι του εργοστασίου
για την αντιμετώπιση οποιωνδήποτε

προβλημάτων

προκύπτουν Αντέτεινε δε ότι η
εταιρεία δαπάνησε αρκετές δεκάδες χιλιάδες

ευρώ για την αντιμετώπιση των δυσάρεστων

οσμών αλλά και για την οχληρία
και ζήτησε τη συνεργασία και την κατανόηση

όλων των εμπλεκόμενων μερών για να
συνεχίσει το έργο

Σε σχετική ερώτηση που του τέθηκε από

εκπρόσωπο του Υπουργείου Εσωτερικών
εάν εφόσον η εταιρεία κατέχει την απαραίτητη

πολεοδομική άδεια ο εκπρόσωπος
της εταιρείας απάντησε πως δεν την κατέχει

αλλά θα την αποκτήσει στους επόμενους

μήνες προβαίνοντας σε όλα τα απαραίτητα

μέτρα
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